

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA**  
**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA**  
**PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN** : **JAWAB LISAN**  
**DARIPADA** : **DATO' ONG CHONG SWEN**  
**TARIKH** : **23 APRIL 2019 (SELASA)**

**SOALAN NO. 37**

**Dato' Ong Chong Swen** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan adakah Menteri sedar bahawa terdapat banyak isu berkait dengan golongan wanita seperti ketidaksamaan peluang pekerjaan, "*marital rape*" dan lain-lain perkara yang belum diberikan perhatian wajar oleh Kerajaan. Adakah Kementerian akan meluangkan masa untuk mendapat maklum balas daripada NGO-NGO wanita di negara ini.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Agenda pemerkasaan wanita bermula sejak Rancangan Malaysia Keenam (1991-1995) apabila ia dinyatakan secara khusus dalam “Bab 16: Wanita dalam Pembangunan”. Kepentingan peranan wanita dalam perancangan dan pembangunan negara telah pun dikenal pasti lebih awal sebelum Malaysia menyertai Konvensyen Penghapusan Segala Bentuk Diskriminasi Terhadap Wanita (CEDAW) pada tahun 1995. Kementerian seterusnya telah menyemak semula Dasar Wanita Negara yang telah diwujudkan pada tahun 1989 bagi menyediakan Pelan Tindakan Pembangunan Wanita pada tahun 2009 selaras dengan komitmen antarabangsa Kerajaan terhadap CEDAW.

Kementerian menyedari masih wujud cabaran dan isu yang melibatkan golongan wanita dalam pelbagai aspek seperti yang tersenarai dalam Dasar Wanita Negara antara lain adalah peluang pekerjaan dan isu perkahwinan dan penceraian. Oleh yang demikian, antara inisiatif Kementerian ialah menyediakan draf undang-undang gangguan seksual bagi mewujudkan persekitaran yang selamat, melindungi wanita serta memberi wanita peluang untuk sama-sama memperkasakan diri setanding dengan lelaki terutamanya daripada segi tenaga buruh.

Dalam merealisasikan hasrat untuk mencapai kesaksamaan gender dan pembangunan negara yang seimbang dan lestari, Kementerian tidak pernah bergerak sendiri dan sentiasa bekerjasama secara aktif dengan pihak berkepentingan termasuk NGO. Kementerian melihat NGO sebagai rakan strategik (*strategic partner*) yang melengkapi usaha Kerajaan dalam menyampaikan perkhidmatan sehingga ke peringkat akar umbi.

Bagi kerjasama dengan NGO berkaitan hal ehwal wanita, Kementerian telah bekerjasama dengan gabungan NGO seperti *Joint Action Group (JAG)*, *Women’s Aid Organisation (WAO)*, *National Council of Women’s Organisations (NCWO)* dan IKRAM dalam melaksanakan program dan aktiviti pembangunan wanita. Kementerian akan sentiasa memberi peluang dan meluangkan masa untuk mendapatkan maklum balas

## SOALAN NO. 37

daripada NGO-NGO wanita. Antaranya, Kementerian sentiasa melibatkan NGO dalam penggubalan kerangka perundangan dan polisi-polisi berkaitan wanita.

Kementerian mengalu-alukan kerjasama bersama NGO yang mempunyai kepakaran dan keupayaan dalam menangani isu tertentu dan sudah tentu dapat membantu Kementerian melaksanakan program pembangunan wanita secara cekap dan berkesan. Sehubungan itu, Kementerian amat berbesar hati sekiranya ada NGO lain atau baharu yang ingin menjadi rakan strategik Kementerian bagi mencapai agenda kesaksamaan gender di Malaysia kerana tanggungjawab ini harus dipikul bersama semua pihak.

## SOALAN NO. 55

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA**  
**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA**  
**PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN** : **JAWAB LISAN**  
**DARIPADA** : **DATO' HAJI HUSAIN BIN AWANG**  
**TARIKH** : **23 APRIL 2019 (SELASA)**

### **SOALAN NO. 55**

**Dato' Haji Husain Bin Awang** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan dasar dan inisiatif bagi memastikan golongan wanita dapat berperanan secara seimbang antara keluarga dan kerjaya.

### JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Bagi memastikan golongan wanita dapat berperanan secara seimbang antara keluarga dan kerjaya beberapa inisiatif telah dirangka oleh Kerajaan. Antaranya:

- (i) Melipatgandakan pewujudan persekitaran kerja yang lebih kondusif dengan memastikan sistem sokongan terhadap wanita yang berkerjaya dan dapat menguruskan keluarga pada masa sama dipenuhi dengan menggalakkan amalan kerja anjal (*flexible working arrangements*). Di peringkat Kerajaan, Jabatan Perkhidmatan Awam (JPA) telah mula melaksanakan Waktu Bekerja Flexi (WBF) secara rintis di semua Kementerian / Jabatan Persekutuan di Wilayah Persekutuan (Kuala Lumpur dan Putrajaya) dan hanya Jabatan Persekutuan sahaja di negeri Perlis, Perak, Selangor, Johor, Terengganu, Sabah dan Sarawak bermula pada 1 Mac 2019. Dalam hal ini, waktu pejabat bermula pada jam 7.30 pagi hingga 5.30 petang kecuali hari Khamis di Johor dan Terengganu, yang bermula jam 7.30 pagi hingga 4 petang. Pegawai boleh memulakan tugas pada bila-bila masa antara 7.30 pagi hingga 8.30 pagi. WBF ini dilaksanakan berdasarkan tempoh waktu bekerja sehari iaitu sembilan (9) jam termasuk waktu rehat sejam;
- (ii) Selain itu, Kerajaan juga pada tahun ini telah memperuntukkan sebanyak RM10 juta bagi penubuhan TASKA Tempat Kerja Awam sebagai satu sistem sokongan kepada Penjawat Awam semasa mereka keluar bekerja. Sehingga Mac 2019, 65 agensi telah dipilih untuk diberikan geran penubuhan taska di Tempat Kerja Awam yang berjumlah RM9.8 juta. Pemilihan ini telah diputuskan berdasarkan kepada permintaan tinggi kepada penubuhan TASKA di agensi tersebut, telah mempunyai lokasi dan keutamaan kepada pejabat yang beroperasi lebih dari 12 jam;
- (iii) TalentCorp juga ada memberikan Insentif pembiayaan bersama ("*co-funding*") bagi majikan yang menyertai program "kembali

## SOALAN NO. 55

bekerja” (*Returnship*). Majikan yang menyertai program “*Returnship*” akan menerima pembiayaan bersama sebanyak RM10,000 (maksima bagi setiap majikan) untuk tujuan peningkatan kemahiran (“*upskilling*”) atau latihan semula (“*reskilling*”) antara 15 Mac 2019 hingga ke 31 Disember 2019; dan

- (iv) Penganugerahan *Life at Work Awards* yang dilaksanakan dengan kerjasama Talent Corp bagi mengiktiraf majikan yang mempunyai amalan kerja mesra keluarga di tempat kerja. TalentCorp juga menyediakan khidmat nasihat bagi majikan yang ingin mengamalkan amalan mesra wanita berkerjaya, termasuk melalui portal [www.flexworklife.my](http://www.flexworklife.my).

Dengan adanya inisiatif-inisiatif seumpama ini, Kerajaan menasaskan kadar penyertaan wanita dalam tenaga kerja dapat terus ditingkatkan kepada sasaran 56.5% menjelang tahun 2020 selain dapat menyeimbangkan peranan wanita dalam keluarga dan kerjaya.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA**  
**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA**  
**PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN** : **JAWAB LISAN**  
**DARIPADA** : **PUAN NURIDAH BINTI MOHD SALLEH**  
**TARIKH** : **23 APRIL 2019 (SELASA)**

**SOALAN NO. 61**

**Puan Nuridah binti Mohd Salleh** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan apakah pelan Kerajaan untuk menjadikan Malaysia sebagai negara mesra warga emas.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Berdasarkan kepada data unjuran penduduk oleh Jabatan Perangkaan Malaysia, jumlah warga emas yang berumur 60 tahun dan ke atas akan mencapai 5.80 juta orang atau 15.3% daripada jumlah penduduk. Sekiranya mengikut teori daripada Institut Pengajian Asia Tenggara pada tahun 1989, Malaysia akan mencapai status negara tua pada tahun 2030 apabila jumlah warga emas mencecah 15% atau lebih.

Sehubungan itu, kerajaan telah mengambil beberapa langkah bagi mewujudkan negara mesra warga emas sebagai persediaan menghadapi status negara tua tersebut. Kementerian sedang meneliti cadangan untuk mewujudkan satu akta khusus untuk melindungi kebajikan dan hak asasi warga emas. Saya telah dimaklumkan bahawa Kementerian Hal Ehwal Ekonomi telah pun meluluskan cadangan serta peruntukan untuk melaksanakan perkara tersebut.

Kementerian kini dalam proses menyemak semula Pelan Tindakan Warga Emas Negara bagi tempoh masa 2019 sehingga 2030, yang mana keperluan pindaan adalah berdasarkan penemuan Kajian Kemudahan dan Perkhidmatan bagi Menepati Keperluan Warga emas di Malaysia menjelang 2030 yang dilaksanakan oleh Institut Penyelidikan Penuaan Malaysia, Universiti Putra Malaysia pada 2017. Perancangan program/aktiviti telah pun dimasukkan dan ditambah baik agar pelan tindakan tersebut kekal relevan dalam menghadapi isu dan cabaran penuaan.

Kementerian juga sedang dalam tindakan untuk melaksanakan kajian berkenaan pewujudan satu sistem penjagaan jangka panjang untuk warga emas yang mampan. Kajian ini akan mengambil kira keperluan jagaan kesihatan dan sosial di institusi dan juga di komuniti.

Melalui kolaborasi dengan Kementerian Hal Ehwal Ekonomi dan *United Nations Development Programme* atau UNDP, Kementerian akan melaksanakan projek daerah mesra warga emas atau dengan izin age-



*friendly city* melalui projek rintis di Taiping, Perak. Projek bagi fasa pertama perancangan selama dua (2) tahun ini akan dijalankan berdasarkan panduan *age-friendly city* daripada *World Health Organisation* (WHO).

Selain itu, inisiatif sedia ada juga sedang dilaksanakan dengan kerjasama daripada kementerian dan agensi lain seperti berikut:

1. **Memperkasakan penjagaan berasaskan komuniti:** Konsep penjagaan bersama di antara ahli-ahli dalam komuniti akan mengurangkan kebergantungan serta tekanan kepada anak-anak dewasa. Program utama yang dilaksanakan oleh Kerajaan termasuk Program Khidmat Bantu Rumah (*Home Help*), Program Intergenerasi dan perkhidmatan serta kemudahan pengangkutan kepada warga emas (Unit Penyayang Warga Emas) dan Pusat Aktiviti Warga Emas (PAWE).

Bagi menjadikan Malaysia sebagai sebuah negara mesra warga emas, kita akan meneruskan usaha menambah bilangan PAWE dengan sasaran satu Parlimen, satu PAWE (222 Parlimen) dengan kerjasama Pertubuhan Bukan Kerajaan (NGO).

Oleh itu, Kementerian telah memperuntukkan sebanyak RM17 juta bermula tahun 2018 sehingga 2023 bagi penubuhan PAWE baharu. Kementerian telah menerima peruntukkan sebanyak RM5 juta bagi tahun 2019 untuk penubuhan sekurang-kurangnya 45 buah PAWE dan menjadikan bilangan pada akhir tahun 2019 dijangka berjumlah 133 buah PAWE iaitu meliputi 60 peratus sasaran PAWE di kawasan Parlimen. Sehingga Februari 2019, sebanyak 88 buah PAWE telah ditubuhkan di seluruh negara.

2. **Menggalakkan amalan perancangan untuk hari tua:** Kerajaan telah memperkenalkan skim Caruman Sukarela Insentif Persaraan (i-SARAAN) dan Caruman Sukarela Insentif Suri rumah atau i-SURI untuk menggalakkan golongan yang tiada pendapatan tetap termasuk suri rumah mencarum secara sukarela untuk meningkatkan jaminan ekonomi pada hari tua.

3. **Meningkatkan peluang pekerjaan warga emas:** Kementerian Sumber Manusia telah pun melaksanakan kajian mengenai penggajian dan guna tenaga warga emas di Malaysia bagi meningkatkan peluang pekerjaan warga emas. Selain itu, Bajet 2019 juga telah menetapkan supaya caruman mandatori KWSP bagi majikan yang menggaji pekerja berumur 60 ke atas dikurangkan daripada 6% kepada 4%. Selain itu, potongan cukai tambahan turut diberikan kepada majikan ke atas perbelanjaan penggajian golongan ini dengan had jumlah saraan sebanyak RM4,000 sebulan.
4. **Pelepasan cukai:** Pelepasan cukai turut diberikan kepada anak-anak untuk penjagaan ibu bapa sehingga RM3,000 atau perbelanjaan rawatan perubatan ibu dan bapa sehingga RM5,000.
5. **Kesihatan:** Isu kesihatan perlu ditangani dari awal. Sehubungan itu, pendekatan *life course* adalah ditekankan iaitu program menggalakkan pemakanan yang sihat dan kehidupan yang aktif sejak muda bagi mengekalkan kesihatan di hari tua seperti yang dirangka dalam Pelan Strategik Kebangsaan Hidup Aktif oleh Kementerian Kesihatan Malaysia.
6. **Meningkatkan kemudahan dan infrastruktur mesra warga emas:** Usaha ini dapat menggalakkan warga emas untuk menjalankan aktiviti mereka secara lebih berdikari dan mengamalkan hidup aktif dengan meningkatkan penyertaan dalam aktiviti-aktiviti sosial. Audit akses dilaksanakan ke bangunan seliaan Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) secara berterusan pada setiap tahun bagi memastikan ianya mematuhi standard dan piawaian reka bentuk sejangat.

Tuan Yang di-Pertua,

Kesejahteraan warga emas memerlukan kerjasama dan komitmen daripada pelbagai pihak serta tidak hanya terletak di bawah tanggungjawab Kerajaan semata-mata. Kementerian akan terus komited untuk bekerjasama dengan lain-lain Kementerian atau agensi, kerajaan negeri, pertubuhan bukan kerajaan (NGO), ahli akademik dan sektor swasta ke arah persediaan Malaysia sebagai negara tua. Kementerian

## **SOALAN NO. 61**

juga amat mengalu-alukan Ahli-Ahli Parlimen untuk bekerjasama dengan JKM negeri dan daerah bagi menyediakan aktiviti dan program warga emas yang bersesuaian dengan demografi serta komuniti setempat sebagai usaha menjadikan Malaysia sebagai negara mesra warga emas.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA**  
**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA**  
**PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN** : **JAWAB LISAN**  
**DARIPADA** : **DATO' FAHARIYAH BINTI HJ. MD NORDIN**  
**TARIKH** : **23 APRIL 2019 (SELASA)**

**SOALAN NO. 73**

**Dato' Fahariyah binti Hj. Md Nordin** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan bilangan remaja yang disabitkan dengan kesalahan juvana sehingga Mac 2019 serta apakah langkah koreksional yang paling berkesan memulihkan jati diri dan keperibadian remaja ini.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian melalui Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) sentiasa prihatin terhadap nasib kanak-kanak (remaja) yang terlibat dengan kesalahan jenayah. Berdasarkan statistik JKJ, bilangan kanak-kanak yang disabitkan dengan kesalahan jvana (jenayah) bagi tahun **2018** adalah seramai **5,294 orang**. Manakala bagi tahun 2019, iaitu sehingga **31 Januari 2019** adalah seramai **384 orang**.

Bagi memastikan kanak-kanak yang terlibat dengan jenayah diberi pemulihan yang berkesan, JKJ mengambil pelbagai langkah dan usaha memulihkan jati diri serta keperibadian kanak-kanak melalui program sama ada di dalam institusi atau program pemulihan serta pencegahan di peringkat komuniti.

**i) Program Pemulihan di Institusi**

Terdapat sebanyak sembilan (9) buah institusi pemulihan kanak-kanak iaitu Sekolah Tunas Bakti (STB) di bawah kendalian JKJ telah diwujudkan di seluruh Malaysia untuk memberi pemulihan kepada kanak-kanak yang terlibat dengan jenayah. Program pemulihan yang dilaksanakan adalah seperti berikut :

- a) Akademik – Kanak-kanak diberi peluang untuk meneruskan persekolahan sama ada bersekolah di sekolah aliran perdana atau sekolah yang disediakan di dalam institusi kanak-kanak JKJ.
- b) Latihan Kemahiran dan Vokasional - Latihan kemahiran dan vokasional disediakan kepada kanak-kanak yang tidak berupaya untuk mengikuti aliran akademik. Kelas kemahiran dan vokasional yang disediakan adalah seperti automotif, pendawaian elektrik, kimpalan, batu bata, roti dan kek, komputer, pertukangan, jahitan, pertanian serta landskap. Latihan kemahiran dan vokasional yang diikuti oleh kanak-kanak diharap dapat membantu mereka meneruskan kehidupan apabila keluar dari institusi kelak.
- c) Aktiviti Keagamaan dan Moral - Bertujuan memupuk nilai-nilai murni bagi menjamin pertumbuhan rohani dan akhlak kanak-

## SOALAN NO. 73

kanak. Semua kanak-kanak diberi peluang untuk mengamalkan agama ibu bapa mereka. Kanak-kanak yang beragama Islam disediakan aktiviti seperti Fardu Ain, Bacaan Al-Quran, Iqra' dan Tajwid. Galakan juga diberi kepada kanak-kanak bukan beragama Islam untuk mengamalkan agama masing-masing dan dibenarkan untuk hadir ke kuil, gereja dan tokong.

- d) Aktiviti Ko Kurikulum – Disediakan dalam bentuk kesenian, sukan dan rekreasi bagi tujuan untuk meningkatkan semangat juang, jati diri dan bekerja secara berpasukan.

### ii) Program Pencegahan Di Peringkat Komuniti

- a) Bengkel interaktif - Melibatkan keluarga dan kanak-kanak berkaitan kesedaran mereka tentang tanggungjawab dan peranan terhadap penjagaan kanak-kanak selaras keperluan Akta Kanak-kanak 2001. Pengisian program adalah seperti sesi kaunseling individu, kaunseling keluarga dan kursus keibubapaan untuk meningkatkan hubungan ibu bapa dengan kanak-kanak.
- b) Seliaan dan Jagaan Susul - Kanak-kanak yang terlibat dengan jenayah diberi bimbingan dan sokongan oleh Pegawai Akhlak agar mereka dapat kembali ke dalam masyarakat dengan sebaiknya.
- c) Khidmat nasihat dan Kaunseling - Seramai 192 orang Pegawai Psikologi dan Penolong Pegawai Psikologi yang ditempatkan di Pejabat Kebajikan Masyarakat negeri, daerah dan institusi JKM sentiasa bersedia membantu kanak-kanak yang terlibat dengan jenayah yang memerlukan perkhidmatan kaunseling. Antara perkhidmatan yang disediakan adalah seperti Kaunseling individu, Kaunseling kerjaya, Kaunseling keluarga, Program Psiko pendidikan, Penaksiran Ujian Psikologi dan Konsultasi.
- d) Pasukan Kebajikan Kanak-Kanak – ditubuhkan di peringkat komuniti untuk membantu JKM mengadakan program pemulihan, pencegahan, advokasi, pembangunan dan pengintegrasian semula kanak-kanak ke dalam masyarakat. Ahli Pasukan ini dipilih daripada mereka yang mempunyai pengalaman, pengetahuan dan kepakaran yang sesuai dalam perkara yang berhubungan dengan perlindungan dan pemulihan

### **SOALAN NO. 73**

kanak-kanak. Pasukan ini juga berperanan dalam memantau perkembangan kanak-kanak yang telah melalui pemulihan di institusi kebajikan bagi memastikan kanak-kanak tersebut melalui kehidupan yang lebih baik dan tidak terjebak semula dengan jenayah.

Secara keseluruhannya, kementerian melalui JKM telah melaksanakan pelbagai program bagi memulihkan kanak-kanak yang terlibat dengan jenayah. Selain itu, pindaan terhadap Akta Kanak-Kanak 2001 juga telah memasukkan aspek pemerkasaan komuniti dalam membantu memberi sokongan sosial kepada kanak-kanak. Kerjasama semua pihak sama ada agensi kerajaan, korporat, NGO dan masyarakat untuk menerima dan memberi sokongan secara berterusan kepada kanak-kanak yang terlibat dengan jenayah adalah langkah yang paling berkesan memulihkan jati diri dan keperibadian mereka.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA**  
**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA**  
**PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN** : **JAWAB LISAN**  
**DARIPADA** : **DR. YAAKOB BIN SAPARI**  
**TARIKH** : **23 APRIL 2019 (SELASA)**

**SOALAN NO. 86**

**Dr. Yaakob bin Sapari** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan berapakah bilangan wanita yang telah berdaftar dengan program i-Suri sehingga 30 Mac 2019.



**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Jumlah suri rumah dan wanita yang telah berdaftar di bawah program Caruman Sukarela Insentif Suri (i-Suri) Fasa 1 yang mula berkuat kuasa pada 15 Ogos 2018 sehingga 31 Mac 2019 adalah sebanyak 97,814 orang.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN NEGARA**  
**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA**  
**PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : JAWAB LISAN**  
**DARIPADA : PUAN LIM HUI YING**  
**TARIKH : 23 APRIL 2019 (SELASA)**

**SOALAN NO. 92**

**Puan Lim Hui Ying** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan jumlah suri rumah yang berdaftar untuk Caruman Sukarela Insentif Suri (i-Suri), berapakah jumlah insentif yang sudah dibayar serta rancangan Kementerian untuk menggalakkan lebih ramai suri rumah menyertai skim tersebut.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Jumlah suri rumah dan wanita yang telah berdaftar di bawah program Caruman Sukarela Insentif Suri (i-Suri) Fasa 1 yang mula berkuat kuasa pada 15 Ogos 2018 sehingga 31 Mac 2019 adalah sebanyak 97,814 orang.

Bagi pelaksanaan i-Suri pada Ogos hingga Disember 2018, Kerajaan melalui Kementerian Kewangan telah meluluskan RM9.51 juta bagi pembayaran insentif tahun 2018 untuk dikreditkan ke dalam akaun ahli i-Suri. Insentif Kerajaan telah dikreditkan ke akaun ahli pada 1 April 2019.

Bagi menggalakkan pendaftaran i-Suri dalam kalangan wanita dan suri rumah yang memenuhi kriteria kelayakan, Kementerian melalui Agensi Pelaksana dan Rakan Strategik termasuk Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) dan Amanah Ikhtiar Malaysia (AIM) masih menggiatkan aktiviti promosi i-Suri melalui inisiatif *mobile team* dan siaran media. Inisiatif mempromosikan i-Suri melalui *Program Outreach* oleh JKM dan AIM dilihat amat membantu dalam memberikan pendedahan mengenai i-Suri kepada kumpulan sasaran dan seterusnya meningkatkan jumlah pendaftaran dalam kalangan wanita yang layak dan memenuhi kriteria.

Kumpulan sasaran yang layak memohon i-Suri juga telah diperluaskan bagi pelaksanaannya pada tahun 2019 iaitu meliputi wanita dan suri rumah yang berumur 18 tahun ke atas dan belum mencapai 60 tahun semasa pendaftaran dan berdaftar dengan eKasih sehingga 30 November 2019.